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Betreft: Uw brief getiteld "Opvang 2 a 300 “immigranten" in ARA Hotel" 
 
 
Beste ….., 
 
Allereerst vinden we het vervelend dat jullie de bijeenkomst chaotisch hebben ervaren en de 
indruk kregen dat inwoners niet serieus werden genomen. Uiteraard is dit niet de bedoeling 
geweest.  
 
We hebben geprobeerd het zo goed mogelijk te organiseren met informatie banners, 
informatietafels en mogelijkheid tot het invullen van een vraagformulier. Met degenen die 
deze formulieren hebben ingevuld, hebben we achteraf contact opgenomen. 
 
We hopen dat deze organisatievorm toch de meeste ruimte heeft geboden om ieder zo veel 
mogelijk te woord te staan, maar helaas zijn we hier niet bij iedereen in geslaagd.  
 
Bij deze willen we in ieder geval alsnog de door u gestelde vragen, voor zover mogelijk, 
beantwoorden.  
 
 
Vraag 1. Hotel-restaurant ARA 
-Gaat dit hotel/restaurant ongeacht of deze opvang er wel of niet komt in elk geval sluiten in 
April 2024? Zo ja, waar moeten we dan terecht voor gewoon een kop koffie of een zakelijke 
lunch? Dit is de enige locatie op een unieke plek in een Zwijndrechts natuurgebied. 
Het hotel ligt midden in een prachtig wandel en recreatiegebied. 
Gaat Gemeente Zwijndrecht zorgen voor een serieus alternatief als het ARA-restaurant 
gesloten is? 
 
Antwoord 
We willen ook ervoor zorgen dat er nog iets gedronken kan worden in het recreatiegebied. 
We zijn in overleg met Hotel ARA en COA over de inzet van het natuureducatie centrum 
(tegenover Ara). Het gebouw zou al worden overgenomen door Hotel ARA, mogelijk komt dit 
nu in een versnelling. De afspraken hierover moeten nog uitgewerkt worden, maar dit ligt wel 
binnen onze ambitie.  
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Vraag 2. Wandel -en recreatiegebied. 
-Kan men in dit gebied straks nog veilig en zonder overlast wandelen of anderszins 
verblijven? 
-Kan de wandelaar daar straks nog veilig zijn auto parkeren? Zonder beschadigingen of 
diefstal? 
Gaat Gemeente Zwijndrecht zorgen voor extra toezicht/beveiliging van dit recreatiegebied en 
bewaking van de parkeerplaats? 
 
Antwoord 
De gemeente beseft het belang van de omgeving van de locatie, als recreatie- en 
wandelgebied. Juist hierom heeft de gemeente in overleg met het COA, maatregelen 
afgesproken, die de leefbaarheid en veiligheid van het gebied moeten garanderen. Zoals een 
straatcoach en BOA die de omgeving in de gaten houden.  
 
Omtrent het parkeren hebben we de vraag vaker ontvangen. Daarom hebben we 
afgesproken met het COA dat er 100 parkeerplaatsen beschikbaar blijven voor inwoners. Dit 
is direct naast de locatie, waar beveiliging aanwezig is. Het college verwacht daarom dat 
parkeren minstens zo veilig zal zijn als nu.  
 
De locatie zelf wordt 24/7 beveiligd vanuit het COA, camera toezicht zal niet plaatsvinden in 
het gehele gebied.  Alle bewoners zullen een aansprakelijkheidsverzekering krijgen (COA 
verantwoordelijk). Indien zij schade veroorzaken kan dit dus op hen verhaalt worden.  
 
Vraag 3. Trainingstoestellen 
-Direct naast het hotel staan toestellen voor conditietraining. Kun je daar straks nog veilig 
oefenen? 
Krijgen we daar te maken met rondhangende “immigranten” die mensen lastigvallen? 
Of gaat Gemeente Zwijndrecht zorgen voor extra toezicht/bewaking bij deze toestellen? 
 
Antwoord 
Een aantal van deze toestellen bevinden zich vrijwel direct naast de locatie, daar zal de 
beveiliging van de locatie toezicht op kunnen houden. Voor iets verder weg van de locatie, 
zijn de hiervoor genoemde straatcoach en extra BOA inzet beschikbaar. De toestellen 
kunnen zowel door inwoners van Zwijndrecht als bewoners van Hotel ARA worden gebruikt.  
 
Vraag 4. Bosgebied/natuurgebied naast het hotel. 
-Blijft dat toegankelijk? Het wordt in de zomer veel gebruikt. Hoe voorkomt de Gemeente 
Zwijndrecht, dat er straks geen bos meer is door b.v. brandstichting of (ernstige) 
vernielingen? 
 
Antwoord 
Uiteraard blijft het bos/natuurgebied toegankelijk. We gaan er niet vanuit dat er sprake zal 
zijn van ernstige vernieling of brandstichting. Ook de bewoners hebben er zelf baat bij dat 
het gebied en zijn recreatieve functie in stand blijft. COA stimuleert dat asielzoekers als 
vrijwilliger actief kunnen bijdragen aan het onderhoud van het gebied.  
 
Monitoring van de situatie en het gebied gebeurt via het veiligheidsoverleg (wekelijks tussen 
burgemeester, COA, de politie, de gemeente) of via het omwonendenoverleg waarin zij hun 
ervaringen kunnen delen.  
 



Mocht er toch sprake zijn van dergelijk vergrijpen dan geldt voor vluchtelingen hetzelfde als 
voor andere inwoners van Nederland als het gaat om overtredingen/misdrijven, inclusief 
opsluiting en strafvervolging. Daarnaast heeft COA een systeem van maatregelen. Dit wordt 
goed uitgelegd op deze pagina: https://www.coa.nl/nl/overlast 
 
 
Vraag 5. Veerpont naar Puttershoek 
-Kun je daar straks nog wel veilig komen te voet of per fiets? Krijgen we overlast op de 
veerpont door groepjes “immigranten”? Zo ja, blijft de veerpont dan wel varen of wordt hij 
opgeheven? Of zorgt Gemeente Zwijndrecht voor extra beveiliging op de veerpont? 
-Groepjes “immigranten” zullen ongetwijfeld oversteken met het pontje. Wat voor 
maatregelen 
-Heeft Gemeente Zwijndrecht genomen ter voorkoming van overlast in Puttershoek? 
Of moeten de inwoners van Puttershoek dit zelf maar uitzoeken? 
 
Antwoord 
We zijn in gesprek met zowel Puttershoek (Hoekse Waard), als de organisatie van het 
pontje, om te onderzoeken wat de invloed van de opvang van asielzoekers is op de veerpont 
en of aanvullende maatregelen nodig zijn. Uiteraard willen we de functie van het pondje in 
stand houden. 
 
Ons contact met Puttershoek is goed en we hebben hen tijdig geïnformeerd over deze 
plannen. Zij verwachten dat de overlast mee zal vallen, zij hebben namelijk ook al geruime 
tijd een opvang in 's Gravendeel met een capaciteit van 400. Hun ervaringen met overlast 
zijn zeer beperkt.  
 
De verwachting van het COA is overigens dat het pondje te duur is voor het merendeel van 
de bewoners. Zij krijgen namelijk maar beperkt leefgeld (circa €15 per week). 
Voor het gebruik van openbaar vervoer (en dus ook het pondje) kan er worden ingezet op 
verkeerseducatie, waaronder leefregels en omgangsnormen kunnen vallen.  
 
Mocht het desalniettemin blijken dat er sprake is van overlast, dan kan dit worden 
aangegeven door de gemeente of door inwoners in de hiervoor genoemde overleggen, of via 
het telefoonnummer (24/7 bereikbaar)/mailadres dat het COA zal instellen bij komst van een 
opvang.  
 
Vraag 6. Fietsroute langs het ARA-hotel 
-Kun je hier straks nog wel probleemloos met je (klein)kinderen fietsen? 
Of als je er wilt gaan wandelen, kun je dan nog wel veilig je fiets parkeren? 
Of mag Gemeente Zwijndrecht aansprakelijk gesteld worden als fietsen gestolen worden? 
 
Antwoord 
Er kan worden gefietst en gewandeld in het gebied. De bewoners zullen ieder zelf een 
aansprakelijkheidsverzekering krijgen, zie ook eerdere beantwoording.  
 
 
Vraag 7. Direct naast het ARA-hotel 
-Hier zijn enkele kleine “heuveltjes", die kinderen graag gebruiken om met hun rollerskates 
naar beneden te “zoeven”. Kunnen ze daar straks nog wel veilig en zonder overlast spelen? 
Of zorgt Gemeente Zwijndrecht ook daar voor extra toezicht/beveiliging? 
 

https://www.coa.nl/nl/overlast


Antwoord 
De hiervoor genoemde straatcoach en BOA kunnen dit ook meenemen in hun werkgebied. 
Als het direct naast het hotel ligt, dan kan evt. de 24/7 beveiliging op locatie, hier ook iets in 
betekenen.  
 
Vraag 8. Zwembadje voor kinderen nabij 1e parkeerplaats. 
-Kan tijdens de lente/zomer het spartelbadje voor de kleine kinderen nog gebruikt worden 
zonder dat de kinderen lastiggevallen worden? 
Kunnen de moeders nog wel ongestraft in hun bikini zonnen als de kinderen in het water 
spelen? 
Of zorgt de gemeente voor extra toezicht c.q. beveiliging voor de moeders met kinderen? 
 
Antwoord 
Het kruisbadje is nog steeds volop onderwerp van het gesprek tussen de gemeente en het 
COA. De maatregelen bestaan uit de diverse overleggen en de inzet van straatcoach en 
BOA. Over de inzet van de BOA is afgesproken dat er extra inzet mogelijk is in de 
zomermaanden. Ook is afgesproken met het COA dat zij de bewoners van de opvang 
instrueren over het kruisbadje en de Nederlandse gewoonten. Mochten gebruikers van het 
badje niettemin overlast ervaren is het belangrijk dat we deze signalen horen. Dat geeft 
gelegenheid om vanuit COA, straatcoach of BOA adequaat te handelen en deze overlast te 
voorkomen.  
 
 
Vraag 9. Hygiëne 
-Gezien de ervaringen bij andere AZC ’s: Ligt straks de omgeving vol met menselijke 
uitwerpselen? 
Of zorgt Gemeente Zwijndrecht voor extra toezicht en ruimt ze zelf deze menselijke 
uitwerpselen op? 
 
Antwoord 
Het leefbaar houden van de omgeving valt onder de verantwoordelijkheid van de gemeente. 
We zullen hierin onze verantwoordelijkheid nemen.  Dit gezegd hebbende, vinden dit wij wel 
een onwaarschijnlijk scenario. We zien hiertoe weinig aanleiding, wanneer zij zich zo dicht bij 
hun verblijfslocatie bevinden. Dit is ook niet de ervaring van het COA met vergelijkbare 
locaties.  
 
Dergelijke verhalen kunnen mogelijk zijn ontstaan bij overvolle aanmeldcentra, zoals Ter 
Apel. Dit aanmeldcentra is overvol en heeft al geruime tijd te maken met meer mensen dan 
waarvoor capaciteit is in het centrum.  
Het is goed om te weten dat Ter Apel een ander type opvang locatie is dan Zwijndrecht. Ter 
Apel is erg groot, heeft een aanmeldcentrum met versnelde procedures voor bepaalde 
groepen vluchtelingen en mensen zijn er heel kort. In een aanmeldcentrum wordt onderzocht 
of iemand een vluchteling is en kans heeft op een verblijfsvergunning. Alleen als iemand 
kans heeft op een verblijfsvergunning kan iemand door naar een reguliere opvanglocatie. De 
opvang in Zwijndrecht zou een reguliere opvanglocatie zijn. Het wordt dus geen 
aanmeldcentrum, is stukken kleiner en krijgt een andere doelgroep.   
 
Op de reguliere opvanglocaties in de buurt, in Zuid Holland, vinden heel weinig incidenten 
plaats in de omgeving. Hierover is contact geweest met verschillende asielzoekerscentra en 
gemeenten. COA heeft duidelijke huisregels en een groot team van begeleiders.  
 



Vraag 10. Weilanden bij het ARA-hotel. 
-Hier lopen o.a. schapen, koeien en paarden. Krijgen we daar straks te maken met dieren 
pesterij of dierenbeulerij? Of zorgt Gemeente Zwijndrecht ook hier voor extra toezicht/ 
bewaking? 
 
Antwoord 
In lijn met de beantwoording van hier voorgaande vragen. We zien geen aanleiding om op 
voorhand aan te nemen dat hier sprake van zou zijn. Mocht dit wel zo zijn, dan moet dit 
uiteraard gemeld worden, dan kan er op worden geacteerd.  
 
Vraag 11. Woonwijken Nederhoven-West 
-Hoe gaat de woonwijk beschermd worden? 
-Hoe wordt overlast door “passerende” groepen immigranten voorkomen? 
-Hoe wordt vernieling aan de in onze wijk geparkeerde auto’s voorkomen? 
-Hoe wordt autodiefstal voorkomen? 
-Hoe wordt inbraak en diefstal in de woningen voorkomen? 
-Hoe wordt vernieling aan de woningen en de tuintjes voorkomen? 
Welke garanties kan Gemeente Zwijndrecht geven, dat dit soort gebeurtenissen niet zullen 
voor komen? 
IS DE GEMEENTE ZWIJNDRECHT AANSPRAKELIJK VOOR DEZE EVENTUELE 
SCHADES? 
 
Antwoord 
Voor vluchtelingen geldt hetzelfde als voor andere inwoners van Nederland als het gaat om 
overtredingen/misdrijven, inclusief opsluiting en strafvervolging. 
 
Het COA heeft een systeem van maatregelen. Dit wordt goed uitgelegd op deze pagina: 
https://www.coa.nl/nl/overlast 
Daarnaast zal iedere bewoner een aansprakelijkheidsverzekering krijgen, en eventuele 
schade kan dus op hen verhaald worden. Het COA is hiervoor verantwoordelijk.  
 
Vraag 12. Munnikenpark. 
-Kun je straks nog wel veilig wandelen in het Munnikenpark? Idem langs de Devel? 
-Hoe te voorkomen, dat groepjes immigranten gaan rondhangen in het park? 
-Hoe voorkomt de Gemeente Zwijndrecht overlast en vernielingen in dit mooie wandelpark? 
-Kun je straks nog wel veilig parkeren bij ’t Weetpunt", zonder schade aan of diefstal van je 
auto of (elektrische)fiets? 
 
Antwoord 
De eerder gegeven antwoorden, voor wat betreft de maatregelen, schade en overlast, zijn 
ook hier van toepassing.  
 
Vraag 13. Basisscholen in Nederhoven. 
-Kunnen onze kleintjes straks nog wel veilig en zonder overlast naar school lopen? 
Of zorgt Gemeente Zwijndrecht voor extra toezicht en beveiliging van onze kinderen? 
 
Antwoord 
De eerder gegeven antwoorden, voor wat betreft de maatregelen ter voorkoming van 
overlast, zijn ook hier van toepassing.  
 
Vraag 14. Openbaar vervoer. 
-Kunnen we straks nog veilig en zonder overlast met de bus reizen? 
(het is bekend dat op enkele plaatsen in Nederland extra beveiliging in het OV nodig is) 
-Of komen er extra beveiligers in de bussen? 

https://www.coa.nl/nl/overlast


 
Antwoord 
Vooralsnog zijn er geen extra maatregelen beoogd voor in het openbaar vervoer. De 
ervaring leert dat het gebruik hiervan veelal functioneel zal zijn (naar werk of school). 
 
Het leefgeld (circa €15 per week) is beperkt, daardoor zal er niet zomaar gebruik gemaakt 
worden van het OV. De verwachting is dat er veelal te voet, of ter fiets verplaatst zal worden.  
Daarnaast geeft het COA periodiek verkeerseducatie, waar ook de leefregels en 
omgangsnormen in het openbaar vervoer aan de orde kunnen komen. 
 
Vraag 15. Wat doet Gemeente Zwijndrecht om dit door veel vrijwilligers onderhouden 
park extra te beschermen? 
Winkelcentra Oudeland en Kort Ambacht 
-Wat gaat de gemeente doen ter beveiliging van onze winkelcentra? 
Het is bekend, dat in diverse plaatsen met AZC’s het aantal winkeldiefstallen en vernielingen 
ernstig is toegenomen. 
Wat doet het Gemeentebestuur om dit in onze winkelcentra te voorkomen? 
 
Antwoord 
De eerder gegeven antwoorden, voor wat betreft de maatregelen ter voorkoming van 
overlast, zijn ook hier van toepassing. Mocht blijken dat de inzet van extra toezicht op een 
locatie nodig is, dan wordt bekeken hoe deze extra inzet (bv beveiliging) georganiseerd kan 
worden. 
 
Vraag 16. Bestemmingsplan. 
Kan volgens het bestemmingsplan dit hotel zomaar omgezet worden in een AZC? 
Heeft de Gemeente Zwijndrecht dit getoetst en in orde bevonden? 
Of moet hiervoor ook nog het bestemmingsplan worden gewijzigd? 
 
Antwoord 
Het gaat om een tijdelijke bestemming, het gaat nadrukkelijk om tijdelijke noodopvang. Er is 
door COA een omgevingsvergunning aangevraagd hiervoor, die momenteel wordt getoetst.   
 
Vraag 17. Omgevingsvergunning 
Er moet een omgevingsvergunning worden verleend. Is die aanvraag al ingediend? 
Gelden hiervoor de normale termijnen v.w.b. de ter inzagelegging en mogelijkheden tot 
indienen van bezwaren? 
 
Antwoord 
We hebben voor dit proces een flyer opgesteld, die we hebben uitgedeeld op de 
inwonersbijeenkomst. Deze is ook terug te vinden op de website: zwijndrecht.nl/noodopvang 
Er moet inderdaad een omgevingsvergunning worden verleend.  
Daarnaast kan er gedurende de vergunningsaanvraag en bijbehorende bezwaartermijn, een 
bezwaar ingediend worden. Zie hiervoor ook onze website, te vinden met de zoekterm 
"bezwaar maken": 
https://www.zwijndrecht.nl/Inwoners/Alle_onderwerpen/Melding_klacht_of_bezwaar/Bezwaar
_maken 
 
Het COA moet bij de gemeente een omgevingsvergunning aanvragen. Het besluit over de 
omgevingsvergunning is de bevoegdheid van het bevoegd gezag, in hoofdregel het college 

https://www.zwijndrecht.nl/Inwoners/Alle_onderwerpen/Melding_klacht_of_bezwaar/Bezwaar_maken
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(Omgevingswet artikel 5.8). Onder  de Omgevingswet heeft de raad de bevoegdheid om in 
de door hem vastgestelde gevallen bindend advies te geven.  
De gemeente is verplicht om alle aanvragen te publiceren. Zodra het COA de aanvraag 
indient,  kan deze worden ingezien. De gemeente toetst de aanvraag. De behandeling duurt 
ongeveer acht weken. De termijn kan met zes weken verlengd worden. Het college neemt 
het besluit op de aanvraag. Tegen dit besluit kan binnen zes weken bezwaar worden 
gemaakt. 
 
Vraag 18. Aantal asielzoekers. 
Gemeente Zwijndrecht heeft “de opdracht” om 200 asielzoekers te huisvesten. In de pers en 
TV is overal sprake van 300 asielzoekers. Is Gemeente Zwijndrecht van plan om het aantal 
te beperken tot 200 asielzoekers? 
Zo niet op grond waarvan meent de gemeente hiervan te kunnen afwijken? 
 
Antwoord 
Het aantal van 300 is hoger dan Zwijndrecht vanuit de spreidingswet in 2024 op moet 
vangen. Inmiddels hebben we deze bekendmaking "Capaciteitsraming, provinciale 
opvangopgave en indicatieve verdeling per gemeente 2024" 
https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2024-3320.pdf, van 31 januari 2024 in de 
Staatscourant. Daarin staat dat Zwijndrecht 230 opvangplaatsen moet realiseren, waarvan 
geschikt ten behoeve van de opvang van AMV: 19 plaatsen. 
 
Het hotel biedt ruimte voor in ieder geval 300 mensen. Door nu 300 mensen op te vangen, 
voldoet Zwijndrecht aan een hogere taakstelling die de spreidingswet in latere jaren kan 
opleggen. Op deze manier voldoen we de komende tijd, in ieder geval aan onze 
gemeentelijke taakstelling. In het te nemen definitieve besluit zal een aantal genoemd 
worden, dat wordt overgenomen in de nog te ondertekenen bestuursovereenkomst met het 
COA. Dit is een afspraak waar de verschillende partijen zich aan te houden hebben. 
 
Het aantal is bovendien niet ongebruikelijk, als we kijken naar andere locaties in de regio. 
Hendrik Ido Ambacht: 200, Gorinchem: 300, 's Gravendeel 400 met uitbreiding naar 500, 
Sliedrecht; te realiseren 250. 
De spreidingswet is een opgave opgelegd vanuit de Rijksoverheid, dat is eigenlijk een 
minimaal aantal dat kan worden uitgebreid de komende jaren. Gemeenten kunnen, en 
sommige doen dit al, er uiteraard meer opvangen. 
 
Het college zal de plannen de komende weken nog voorleggen aan de gemeenteraad en bij 
hen wensen en bedenkingen ophalen. Ook moet het traject van de omgevingsvergunning 
(inclusief mogelijkheid tot bezwaar), nog doorlopen worden. 
 
Vraag 19. Is plaatsing in Zwijndrecht wel noodzakelijk? 
Volgens berichten in de pers n.a.v. de “weigering” van de gemeente Westland, lijkt de 
overheid te kijken naar het totale aantal, dat per provincie wordt opgevangen. Heeft 
Gemeente Zwijndrecht al overlegd met andere gemeenten om te kijken of verschuiving 
mogelijk is naar andere gemeenten? 
 
Antwoord 
De ambitie vanuit de spreidingswet is nadrukkelijk om ieder gemeente een taakstelling mee 
te geven. In de praktijk is het niet ongebruikelijk dat er "geschoven" kan worden met 
taakstellingen tussen regiogemeenten, waarbij de ene gemeente geschikter wordt geacht 

https://zoek.officielebekendmakingen.nl/stcrt-2024-3320.pdf


voor een bepaalde doelgroep, dan de ander. Vaak betekent dit wél dat die gemeente dan 
juist meer van een andere doelgroep op zou vangen.  
 
Het college van gemeente Zwijndrecht heeft de ambitie uitgesproken om te voldoen aan de 
eigen gemeentelijke taakstellingen voor alle doelgroepen (Opvang Oekraïners, 
statushouders, asielopvang). Daarnaast is het zo dat asielopvang een vraagstuk is waar veel 
gemeenten mee worstelen, dus de mogelijkheid om dit bij een ander neer te leggen is zeer 
beperkt.  
 
Momenteel is het ook zo dat Zwijndrecht nog niet meer doet dan hij moet doen volgens de 
wet. Voor Oekraïners lopen we op schema om te voldoen aan de wettelijke taakstelling, voor 
statushouders lopen we achter. Voor asielopvang doen we huidig nog niks en biedt het Hotel 
dus mogelijk de uitkomst.  
 
Er is overleg met andere gemeenten over de totale opgave van opvang voor diverse 
doelgroepen.  
 
 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
  
  
 
 
 
 
 
Robert Kreukniet 
Wethouder Ruimtelijke Ontwikkeling en Wonen  
 
 
 
 
  
 
 
 




